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Plzeňský kraj
Výbor pro zdravotnictví ZPK
Zápis z jednání výboru - č. 2

Místo KÚPK, zasedací místnost č. E 104
Termín 25.03.2025 15:00 - 17:17

Zapisovatel Bajerová Pavla [Plzeňský kraj, Oddělení administrativní podpory rady]

Prezence

předsedající Bubeníčková Ivana [Plzeňský kraj, Zastupitelstvo]

přítomen
Dostálová Martina, Hais Pavel [Plzeňský kraj, Zastupitelstvo], Hejda Václav
[Veřejnost, SSO], Hrabá Zuzana [Veřejnost, SSO], Lang Gajanová Marianna,
Mach Jakub, Němečková Martina [Město Planá], Pavlíčková Věra, Pikner
Richard, Ridzoň Ján, Šmídl Jan

ověřovatel zápisu Javorský Pavel

hosté
Bouřa Michal [Plzeňský kraj, Odbor investic a majetku], Karásek Jan [Plzeňský
kraj, Odbor zdravotnictví], Provalil Ondřej [Klatovská nemocnice, a.s.], Soukup
Tomáš [Plzeňský kraj, náměstek hejtmana pro oblast zdravotnictví]

na vědomí Šreková Jaroslava [Plzeňský kraj, Oddělení organizační]

Program

1. Zahájení
2. Kontrola plnění usnesení z minulého jednání výboru
3. Investice do nemocnic PK v r. 2025 - Klatovská nemocnice - vystoupení hostů
4. Projednání aktuálních bodů z oblasti zdravotnictví - Dotační titul "Podpora vzdělávání lékařů a

nelékařských zdravotnických pracovníků 2025" - Projednání bodů navržených do jednání
Zastupitelstva PK

5. Různé
6. Diskuze, závěr

Ujednání

Zahájení1.

2. jednání Výboru pro zdravotnictví Zastupitelstva Plzeňského kraje zahájila předsedkyně výboru paní
Ivana Bubeníčková.

Přivítala všechny členy výboru a hosty.

Konstatovala, že zasedání bylo řádné svoláno a členové výboru obdrželi pozvánku na jednání výboru
elektronicky 17. března 2025, jedna členka výboru osobně 18. března 2025. 

Předsedkyně výboru představila navržený program jednání dle pozvánky a vyzvala členy výboru, aby
se k němu vyjádřili. Všichni členové výboru s ním souhlasili.

Počet přítomných členů výboru na začátku jednání je 13, jednání je usnášeníschopné.



Výbor pro zdravotnictví ZPK č. 2/v.1 2/ 5

Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen pan Pavel Javorský.

Kontrola plnění usnesení z minulého jednání výboru2.

Paní předsedkyně konstatovala, že výboru nemá žádné nesplněné úkoly a usnesení z minulého
jednání je průběžně plněno.

Investice do nemocnic PK v r. 2025 - Klatovská nemocnice - vystoupení hostů3.

Slova se ujal ředitel Klatovské nemocnice pan Ondřej Provalil. Představil Klatovskou nemocnici a.s.,
která je největší z krajských nemocnic PK:

- poskytuje hospitalizační i ambulantí péči, spádově - okres Klatovy a jižní Plzeňsko, specializovaná
vyšetření pro Domažlicko, má 270 lůžek, 51 ambulancí a poraden, 7 operačních sálů, 3 porodní boxy,
poskytuje péči v odbornostech: INT, CHIR, GYN, Dětské, ORT, PSY, NEU, DIP-DIOP, ARO-JIP, LDN, RDG,
OKBH, Osteologie, NM, Patologie

v ročních číslech: 778 zaměstnanců v přepočteném stavu, 243 010 ošetření a vyšetření v
ambulancích, 76 278 ambulantních pacientů, 10 769 hospitalizovaných v akutní péči, 138
hospitalizovaných v následné péči, 642 porodů, 6353 operací, 6002 pacientů převzatých od RZS

k diskuzi pro rok 2025: jediné zařízení v holdingu Nemocnic PK pro odbornosti ORT, PSY, NEU, NM,
DIP-DIOP, ORL, oční, TRN, HDS

prioritní zůstane provoz INT, RDG, GYN-POR, dětské, ORT, PSY, NEU, ORL, oční, OKBH, TSL, JPL, ARO-
JIP, DIP-DIOP, HDS, rizikově se jeví provoz PSY, RHB, NM, Patologie, TRN

investice - dělí se na krajské (do nemovitého majetku a majetku ve vlastnictví PK) a vlastní (do
movitého majetku a majetku pořízeného z evropských fondů (spoluúčast na financováni)

- běžně se plánují pouze krajské investice a finanční plány na spoluúčasti výzev z EU a pravidelná
obnova majetku (zejména přístroje) , havárie, resp. přístroje, které jsou nezpůsobilé ke své činnosti
řeší představenstvo nemocnice

Cíle pro rok 2025: 
- zvýšení endoprotetické operativy
- zavedení spánkové laboratoře
- rozšíření provozu magnetické rezonance
- zřízení odběrového místa transfuzní služby ve Svaté Anně
- zpracování krve z transfuzní služby v Rokycanské nemocnici

K tématu proběhla rozsáhlá diskuze, dotazy na hospodářské výsledky, čekací doby na operace, účasti
pojišťoven (urgence pacientů).
Pan ředitel reagoval na veškeré dotazy, taktéž i náměstek pan Soukup.
Hospodářské výsledky nemocnice (i dalších NPK) budou prezentovány na některém z dalších jednání
výboru v letošním roce.

Dále k bodu Investice do nemocnic PK přispěl svým vystoupením vedoucí odboru investic a majetku
KÚPK pan Michal Bouřa.

- odbor má na starosti správu 6 nemocnic Plzeňského kraje a dalších stovek nemovitostí, které jsou
svěřeny k hospodaření cca 100 příspěvkovým organizacím (školy apod.).  Každoročně se vyhodnocuje
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stav majetku a tento je vylepšován dle potřeb nemocnic a možností kraje.

Největší akce plánované pro rok 2025 až 2028: výstavba SO7 v Klatovské nemocnici včetně
urgentního příjmu - investice ve výši cca 680 milionů Kč (během 2-3let), v letošním roce proběhne
soutěž o dodavatele, v roce 2026 - 2029 výstavba.

- výstavba urgentního příjmu a stanoviště záchranné služby ve Stodské nemocnici - počítá se s
náklady ve výši cca 200 milionů Kč, uvažuje se i o možnosti zapojení dotace z ministerstva

- výstavba urgentního příjmu v Domažlické nemocnici za cca 40 milionů Kč

+ další drobnější akce (příloha zápisu)

 Pan Bouřa zdůraznil, že vedení Plzeňského kraje dává zdravotnictví velkou prioritu.

- pro letošní rok bylo schváleno dalších celkem 127 milionů Kč na investice v 6 nemocnicích
Plzeňského kraje, pro porovnání - pro dalších cca 100 organizací bylo schváleno 400 milionů na
investice.

K tématu investic do nemocnic PK proběhla také diskuze, dotaz na roční zhodnocení investic - veřejná
služba není zisková, zhodnocení se neřeší, řeší se udržení nemocnic v provozu.

Přílohy

NPK plán investic na rok 2025 pro začlenění do rozpočtu aktualizace 30.1.2025.xlsx  

Projednání aktuálních bodů z oblasti zdravotnictví - Dotační titul "Podpora vzdělávání4.
lékařů a nelékařských zdravotnických pracovníků 2025" - Projednání bodů navržených do
jednání Zastupitelstva PK

Vedoucí odboru zdravotnictví KÚPK pan Karásek pohovořil o vypsaném Dotačním titulu "Podpora
vzdělávání lékařů a nelékařských zdravotnických pracovníků 2025". Dotační titul je vypisován od roku
2013, historicky byl vypsán jen pro lékaře a byl málo využívaný. Pro letošní rok je vypsán i pro
nelékařské pracovníky, kteří se zúčastní zahraniční stáže ve zdravotnickém zařízení v délce
minimálně 5 dnů. V uplynulých letech byla na dotační titul vyčleněna částka 240 tisíc Kč, kdy
jednomu žadateli mohla být poskytnuta max. částka 30 tisíc Kč.  V letošním roce došlo k výraznému
navýšení celkové částky na dotační titul, kdy celková částka pro všechny žadatele činí 1 milion Kč a
dotace jednomu příjemci bude poskytnuta maximálně ve výši 80% předpokládaných výdajů,
maximálně ve výši 80 tisíc Kč.  Pan Karásek i náměstek pro zdravotnictví pan Soukup vyzvali členy
výboru k diskuzi ohledně vylepšení Pravidel pro žadatele a příjemce dotace. Po rozsáhlé diskuzi a
námětech členů výboru se všichni shodli na návrhu rozšířit okruh způsobilých žadatelů o dotace o
ambulantní sféru. 

Členové výboru vzali předložená Pravidla pro žadatele a příjemce dotace k vypsanému dotačnímu
titulu "Podpora vzdělávání lékařů a nelékařských zdravotnických pracovníků 2025" na vědomí. 

Podklady Pravidla pro žadatele a příjemce dotace obdrželi členové výboru předem.

V 16:15 odešel pan Šmídl. Počet přítomných členů výboru je 12.

Vedoucí odboru zdravotnictví pan Jan Karásek seznámil členy výboru s body, které budou
projednávány na nadcházejícím jednání Zastupitelstva Plzeňského kraje z oblasti zdravotnictví.
Podklady obdrželi členové výboru elektronicky předem.

- Souhlas s dodatkem č. 18. ke zřizovací listině Zdravotnické záchranné služby Plzeňského kraje, p.o.

https://ukoly.plzensky-kraj.cz/script/file/?type=zapispriloha&id=11597
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Bylo přijato usnesení č. 2/25

Uzavření dodatku č. 3 ke smlouvě o spolupráci s Karlovarským krajem při zajišťování lékařské
pohotovostní služby v oboru chirurgie

Bylo přijato usnesení č. 3/25

V 16:30 odešel pan Hejda. Počet přítomných členů výboru je 11.

Dalším bodem k projednání bylo projednání návrhů mimořádných předběžných kalkulací
vyrovnávacích plateb SOHZ (Služby obecného hospodářského zájmu) na rok 2025. Podklady k tomuto
bodu obdrželi členové výboru předem. Po rozsáhlé diskuzi k tomuto bodu členové výboru nepřijali
doporučující usnesení pro Zastupitelstvo Plzeňského kraje.

Bylo přijato usnesení č. 4/25

Různé5.

V bodě proběhla debata k tématu kojenecké ústavy, pan Karásek pohovořil o přínosu zřízení
Dětského terapeutického centra Trnová, s tím, že na příští jednání výboru připraví další informace k
tomuto tématu. Také navrhl možnost navštívit centrum v Trnové v rámci výjezdního zasedání výboru.
Pan Soukup se přidal s návrhem možnosti navštívit nemocnici v Stodě.

Pan Pikner apeloval na členy výboru, aby v rámci svých možností se pokusili tlačit na ZPK ve snaze o
pomoc nemocnici v Plané u Mariánských Lázní. Pan Soukup informoval, že do konce pololetí tohoto
roku by měla být vyhotovena studie výstavby plánské nemocnice s tím, že tato záležitost je prioritní a
není třeba čekat na vyjádření členů výboru (v případě, že výbor nebude v této době zasedat), postačí
vzít na vědomí.

Diskuze, závěr6.

Diskuze proběhla průběžně v rámci projednávání jednotlivých bodů programu.

Paní předsedkyně poděkovala přítomným za účast a jednání v 17: 17 hod. ukončila.

Příští jednání výboru se bude konat 4. června 2025.

Usnesení

2/25 Členové výboru projednali Dodatek č. 18 ke zřizovací listině Zdravotnické záchranné
služby Plzeňského kraje, příspěvkové organizace a doporučují jej zastupitelstvu
Plzeňského kraje ke schválení.
Pro 12
Proti 0
Zdržel se 0
Nehlasoval 0
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3/25 Členové výboru projednali Dodatek č. 3 ke smlouvě o spolupráci s Karlovarským krajem
při zajišťování lékařské pohotovostní služby v oboru chirurgie a doporučují jej
Zastupitelstvu Plzeňského kraje ke schválení.
Pro 12
Proti 0
Zdržel se 0
Nehlasoval 0

4/25 Členové výboru projednali návrh mimořádných předběžných kalkulací vyrovnávacích
plateb pro Služby obecného hospodářského zájmu na rok 2025 a nedoporučují jej
Zastupitelstvu Plzeňského kraje ke schválení.
Pro 4
Proti 4
Zdržel se 3
Nehlasoval 0

Přílohy

Typ Název Velikost

neveřejná NPK plán investic na rok 2025 pro začlenění do rozpočtu aktualizace
30.1.2025.xlsx 35 kB

Zápis byl uzavřen 27.03.2025 14:13

Bajerová Pavla Javorský Pavel Bubeníčková Ivana
zapisovatel ověřovatel předsedající
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